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	مختصر توصيف المقرر        Module Short Description


	اسم المقرر: 
	نشاط بدني لذوي الاحتياجات الخاصة (2)
	Adapted Physical Activity (2)
	Course Name:

	رقم المقرر ورمزه:
	تتب 437
	PHE 437
	Course Code:

	المتطلب السابق للمقرر:
	لا يوجد
	None
	Pre-requisites:

	لغة تدريس المقرر:
	اللغة العربية 
	Arabic 
	Course language:

	مستوى المقرر: 
	المستوي السابع 
	7th level
	Course level:

	الساعات المعتمدة:
	2 ساعة
	2 hours
	Credit hours:  


وصف المقرر :





Module Description          
	يسعى هذا المقرر إلى التعرف على الأساليب والاستراتيجيات التعليمية المناسبة لذوي الاحتياجات الخاصة، وتصميم البرنامج الفردي للأنشطة البدنية المختلفة  للطلاب ذوي الإعاقات العقلية، السمعية، البصرية، والجسمية مع تعديل الأنشطة لهم، وكذلك الإلمام بمعايير وأنواع القياس الجيدة لهم.
	This course aims to identify: Teaching methods and strategies for students with disabilities; developing an IEP process for students with mental retardation, Hearing impairment, Visual impairment, and Physical disability as well as the ability of adjusting the activities, and acquiring the knowledge and skills to plan and implement inclusive physical activity learning experiences for them; types of standards and assessments for those disabilities.


أهداف المقرر :




Module Aims                                 
	التعرف على الأساليب والاستراتيجيات التعليمية المناسبة للطلاب ذوي الاحتياجات الخاصة مع تعديل الأنشطة البدنية (مثل الألعاب والرياضات) لهم.
	To understand the suitable teaching methods and instructional strategies; and modify physical activities (ex., games, and sports) to accommodate children with disabilities.

	الإلمام بكيفية تصميم البرنامج الفردي للأنشطة البدنية المختلفة للطلاب من ذوي الإحتياجات الخاصة.
	To understand the design of IEP for students with specific disabilities.

	التعرف على أنواع القياس والتقويم لذوي الإحتياجات الخاصة  المحددة.
	To understand the types of assessments for students with specific disabilities.

	معرفة معايير الإختبارات الجيدة لطلاب من ذوي الإحتياجات الخاصة المحددة.
	To understand the standards of the assessment for students with disabilities.


	مخرجات التعليم: (الفهم والمعرفة والمهارات الذهنية والعملية): 
يفترض بالطالب بعد دراسته لهذه المقرر أن يكون قادرا على:
	Learning outcomes:

On successful completion of this course, student should be able to:     


	إدراك أفضل الأساليب والاستراتيجيات التعليمية لذوي الاحتياجات الخاصة، وتصميم البرنامج الفردي للأنشطة البدنية للطلاب ذوي الإعاقات الحددة في هذا المقرر.
	Understanding all the aspects related to methods and strategies in addition to IEP process for students with specific disabilities in this course. 

	معرفة جميع معايير الإختبارات الجيدة للطلاب ذوي الإحتياجات الخاصة المحددة.
	To understand all the standards of the assessment for students with disabilities.

	التواصل الشفهي أثناء المناقشة والتحليل .
	Apply the skill of verbal and written communication as well as content analysis. 


الكتاب المقرر والمراجع المساندة:        

                                                   ResourcesText books & 
	اسم الكتاب
	اسم المؤلف
	اسم الناشر
	سنة النشر

	التربية البدنية لذوي الاحتياجات الخاصة
	أ.د. عادل على حسن
أ.د. عبدالحكيم المطر
	دار القلم- دبي
	2009


	teacher’s guide to including students with disabilities in general physical education 
	Block Martine
	Paul H. Brookes.
	2007


